
Protokół Nr XXIV/2012
z sesji Rady Gminy Barciany

z dnia 20 grudnia 2012 r.
 

Ad 1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.
Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas otworzyła XXIV sesję 
Rady Gminy Barciany. Powitała zaproszonych gości: Wójta Gminy Barciany – Pana Ryszarda 
Kozyrę, Skarbnika Gminy – Panią Marię Pyrcz, Sekretarza Gminy – Panią Annę Tereszko, 
Radcę Prawnego – Pana Ryszarda  Bielańskiego, Przedstawicieli firmy Wisent Oil & Gas: 
Prezesa  Zarządu – Pana Wiesława Skrobowskiego oraz  Managera  – Pana Piotra  Bzdaka, 
Dyrektorów  Zespołów  Szkół,  Kierowników  jednostek  organizacyjnych,  Sołtysów, 
funkcjonariuszy  Straży  Granicznej  i  Rewiru  Dzielnicowych  w Barcianach  oraz  Radnych 
Gminy  Barciany.  Na podstawie  listy  obecności  Przewodnicząca  Rady  Gminy  stwierdziła 
quorum  obrad  -  13  radnych.  Dodała,  że  Radny  Andrzej  Szwajdych  uzasadnił  swoją 
nieobecność. W trakcie obrad Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-
Dyjas zarządziła jedną dziesięciominutową przerwę.

Ad 2. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że 
kolejnym  punktem  sesji  jest  powołanie  sekretarza  obrad.  Na  sekretarza  obrad  powołała 
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy - Hansi Jurgena Maleckiego.

Ad 3. Przyjęcie protokołu z XXIII sesji Rady Gminy.
Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że XXIII 
sesja Rady Gminy odbyła się 22 listopada 2012 r. Protokół z poprzedniej sesji wyłożony był 
na pół godziny przed sesją. Zapytała, czy są uwagi do treści protokołu. Uwag nie zgłoszono. 
Zapytała następnie, kto jest za przyjęciem protokołu. W głosowaniu jawnym za przyjęciem 
protokołu z poprzedniej sesji głosowało 13 radnych.

Ad 4. Przedstawienie porządku obrad.
Zgodnie z § 25 ust. 3 Statutu Gminy Barciany Radni otrzymali powiadomienie o sesji wraz 
z materiałami  7  dni  przed  sesją.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata 
Kłaczko-Dyjas powiedziała, że zgodnie z § 31 Statutu Gminy można przedstawiać wnioski 
w sprawie zmian porządku obrad

Wójt  Gminy  –  Ryszard  Kozyra  złożył  wniosek  o  wprowadzenie  do  porządku  obrad 
po punkcie  6  punktu  7  w  brzmieniu  „Przedstawienie  stanu  zaawansowania  prac 
prowadzonych przez firmę Wisent Oil & Gas”.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –   Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poddała  złożony 
wniosek pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 13 głosami za wniosek został przyjęty.

Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  odczytała  porządek 
obrad po zmianach:

Porządek obrad po zmianach:
1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.
2. Powołanie sekretarza obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XXIII sesji Rady Gminy.
4. Przedstawienie porządku obrad sesji – wnioski o zmianę porządku.
5. Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między 
sesjami.
6. Interpelacje i zapytania Radnych.
7. Przedstawienie stanu zaawansowania prac prowadzonych przez firmę Wisent Oil & Gas.
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8. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Barciany na lata 2012-2022.
9. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 rok.
10. Projekt uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów.
11. Projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  „Programu  współpracy  Gminy  Barciany 
z organizacjami  pozarządowymi  oraz  podmiotami  wymienionymi  w  art.  3  ust.  3  ustawy 
o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2013”.
12. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Barciany do partnerstwa w realizacji 
projektu  „Zostań  pedagogiem  XXI  wieku  –  kursy  doskonalące  dla  nauczycieli” 
realizowanego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki.
13. Projekt  uchwały  w  sprawie  metody  ustalania  opłat  za  gospodarowanie  odpadami 
komunalnymi, stawek opłat oraz terminów, częstotliwości i trybu ich uiszczania.
14. Projekt uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 
nieruchomości  za  usługi  w zakresie  usuwania  i  unieszkodliwiania  odpadów komunalnych 
stałych oraz nieczystości ciekłych na terenie Gminy Barciany.
15. Projekt uchwały w sprawie sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania i 
zagospodarowania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości.
16. Projekt  uchwały  w  sprawie  wzoru  deklaracji  o  wysokości  opłaty  za  gospodarowanie 
odpadami komunalnymi.
17. Oświadczenie  Rady  Gminy  Barciany  w  sprawie  likwidacji  Rewiru  Dzielnicowych 
w Barcianach.
18. Oświadczenie Rady Gminy Barciany w sprawie rzekomego zamiaru likwidacji Zespołu 
Szkół w Windzie.
19. Odczytanie  protokołu  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Gminy  Barciany  z  kontroli 
przeprowadzonej w Zakładzie Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Barcianach w dniu 
7 grudnia 2012 roku.
20. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.
21. Wolne wnioski i informacje.
22. Wnioski mieszkańców.
23. Sprawy różne.
24. Zakończenie obrad.

Ad  5.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła 
o przedstawienie  informacji  Wójta  Gminy  o  realizacji  podjętych  uchwał  Rady  Gminy 
i działaniach między sesjami.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra przedstawił informację o realizacji podjętych uchwał Rady 
Gminy i działaniach między sesjami (informacja stanowi załącznik do protokołu).

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała 
za złożoną   informację.

Ad  6.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła 
o zgłaszanie interpelacji i zapytań Radnych.

Interpelacji i zapytań nie zgłoszono.

Ad 7.  Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała, 
że kolejnym  punktem  obrad  jest  informacja  na  temat  stanu  zaawansowania  prac 
prowadzonych przez firmę Wisent Oil & Gas. Poprosiła o zabranie głosu Prezesa Zarządu – 
Pana Wiesława Skrobowskiego.

Prezes Zarządu Wisent Oil & Gas – Wiesław Skrobowski powiedział, że nazywają się Wisent 
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Oil  & Gas.  Słowo  „wisent”  w  tłumaczeniu  na  język  polski  oznacza  żubra,  czyli  bizona 
europejskiego,  będącego  łącznikiem  pomiędzy  korzeniami  europejskimi  i  Stanami 
Zjednoczonymi. Wisent Oil & Gas Sp. z o. o. jest spółką, której celem jest poszukiwanie 
i rozpoznawanie  gazu  ziemnego  i  ropy naftowej  ze  złóż  niekonwencjonalnych  na  terenie 
Polski.  Potencjał  ropy  łupkowej  występuje  w  Polsce  na  terenie  północno-wschodnim. 
Geologicznie jest to obszar wschodniej części basenu północnego.  Wyjaśnił, że firma Wisent 
Oil  & Gas poszukuje ropy łupkowej. Jest  to ropa naftowa wygenerowana w łupkach. Nie 
wiadomo jednak czy uda się wydobyć ropę z łupków. Ropa łupkowa generowana w łupkach 
była już wcześniej  wydobywana, w chwili  obecnej jest  wydobywana na terenie  Obwodu 
Kaliningradzkiego  oraz  w małej  ilości  na  terenie  Litwy.  Nie  szukają  skał  zbiornikowych 
występujących na ternie Kaliningradu i Litwy, będą zajmować się technologicznie samym 
łupkiem. Różnic jest kilka. Zasada jest jednak taka sama – trzeba tę skałę zeszczelinować. 
Cała  technologia  łupkowa  polega  na  tym,  aby  skałę  nieprzepuszczalną  zamienić 
na przepuszczalną  i  stworzyć  zbiornik.  Firma ma stestować koncepcję.  Są spółką  celową. 
Spółka została zawiązana przez kilku inwestorów w celu uzyskania koncesji na ropę łupkową. 
Obszarów  w  Polsce,  na  których  istnieje  potencjał  ropy łupkowej  nie  było  wiele.  Kupili 
od Petroinvestu,  częściowo  za  gotówkę,  częściowo  za  udziały,  cztery  koncesje:  Kętrzyn, 
Lidzbark Warmiński, Węgorzewo i Gołdap. Te cztery koncesje plus dwie koncesje PGNiG 
wykorzystują  potencjał  ropy  łupkowej  w  Polsce.  Trzech  głównych  udziałowców,  oprócz 
Petroinvestu  to  grupa  podmiotów  amerykańskich  branżowych,  która  zajmuje  się  gazem 
łupkowym, a teraz również ropą łupkową. Stena jest szwedzkim inwestorem branżowym. Jest 
to  firma  znana  w  Polsce  z  promów  morskich  na  Bałtyku.  Są  oni  wysokim  specjalistą 
od wierceń w morzu. Stena jest inwestorem finansowym. Merytorycznie wszystkim zajmuje 
się  grupa  menedżerów.  Podatkowo  firma  zarejestrowana  jest  na  wyspach  brytyjskich, 
operacyjnie  również  w  Wielkiej  Brytanii  –  w  Londynie,  jednak  100  %  operacji 
wykonywanych jest w Polsce. Koncesje Lidzbark Warmiński i Kętrzyn otrzymali wcześniej. 
Dla wykonania jednego odwiertu poszukiwawczego prostego niezbędnych jest 31 pozwoleń 
pojedynczych, poza tym wymagane są różne pozwolenia złożone, bo daje ogółem ponad 50 
pozwoleń.  Na poziomie  centralnym  wszystko  odbywa  się  mozolnie,  w terenie  procedury 
przebiegają sprawniej.  W tej  chwili  są po centralnych procedurach. Planują w niedalekim 
czasie rozpocząć wykonywanie prac.  Latem tego roku były prace geofizyczne.  Wykonana 
została sejsmika. Pierwszy odwiert zlokalizowany jest w Rodelach. Technologicznie najpierw 
odbędzie się odwiert pionowy w celu potwierdzenia geologii. Głębokości wierceń nie są duże 
–  do  głębokości  1 700  –  1 800  metrów.  Technicznie  nie  są  to  skomplikowane  odwierty. 
Odwierty nie  powinny trwać długo.  Samo wiercenie  przy dobrym sprzęcie  będzie  trwało 
kilkanaście  dni.  Odwiert  pozwoli  potwierdzić  wiedzę  geologiczną,  którą  zdobyli  dzięki 
pracom  historycznym.  Następnie  będzie  test  szczelinowania.  Po wykonaniu  testu  będzie 
robiony kolejny  odwiert  na  terenie  Lidzbarka  Warmińskiego.  Po  wykonaniu  tych  dwóch 
odwiertów zdecydują, w której lokalizacji odbędzie się odwiert horyzontalny. Jako operator 
koncesyjny wszystkie prace specjalistyczne zlecają podwykonawcom. Ich know-how polega 
na doświadczeniu w procesach szczelinowania oraz poszukiwaniu i  wydobywaniu ze skał 
ropy łupkowej. Wszystkie firmy będące podwykonawcą są certyfikowane, posiadają szerokie
 doświadczenie i odpowiedni sprzęt.

Następnie Manager – Piotr Bzdak przedstawił prezentację na temat firmy Wisent Oil & Gas 
(prezentacja stanowi załącznik do protokołu).

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała 
za wypowiedź i poprosiła o pytania.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Hansi Jurgen Malecki powiedział, że jest to dla radnych 
zaskoczenie. Wprawdzie Pan Wójt informował o rozmowach z firmą na temat możliwości 
pozyskiwania ropy łupkowej na naszym terenie,  jednak nie  przypuszczał,  że  prace są już 
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na tak  zaawansowanym etapie.  Dodał,  że  pracował  w Urzędzie  Gminy w latach  70-tych, 
kiedy dokonywane były pierwsze odwierty w okolicach Wikrowa, Gęsik i Taborca. Objęte to 
było wówczas ogromną tajemnicą.

Prezes Zarządu Wisent Oil & Gas – Wiesław Skrobowski powiedział, że firma korzysta z tych 
danych. Dodał,  że są one obecnie w domenie publicznej.  Wyjaśnił,  że zgodnie z polskim 
prawem po 10 latach wszystkie informacje dostają się do domeny publicznej.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Hansi Jurgen Malecki zapytał,  jakie są z tego tytułu 
realne korzyści dla gminy. Mając doświadczenie sąsiadów, jeśli chodzi o siłownie wiatrowe to 
posiada wiedzę, iż  zawierano umowy dotyczące wjeżdżania sprzętu na drogi. Zaznaczył, że 
nasze drogi nie są najlepsze i dodatkowe obciążenie będzie miało negatywne skutki. Zapytał, 
jak to będzie w tym przypadku. Czy gmina będzie mogła liczyć na to, że przed rozpoczęciem 
prac zostaną zawarte stosowne umowy w tym zakresie?

Prezes  Zarządu  Wisent  Oil  &  Gas  –  Wiesław  Skrobowski  wyjaśnił,  że  nie  ma  w  tym 
przypadku nadmiernych obciążeń. Wiertnie dzieli się bowiem na 38 części. Będzie jednak 
kwestia  okresowej  intensyfikacji  ruchu  –  np.  przyjedzie  40  ciężarówek  ze  sprzętem, 
w międzyczasie  przyjedzie  transport  paliwa,  wody,  rur  wiertniczych  itp.  Przez  około  3 
miesiące będzie okresowa intensyfikacja. Później wydobycie odbywa się automatycznie. Jest 
duża intensyfikacja ruchu, ale nie ma dużych obciążeń. Jest taka praktyka, że  sporządzają 
dokumentację przed projektem, a następnie po weryfikacji szacują straty i pokrywają je, bądź 
naprawiają szkody.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Zbigniew Stankiewicz zapytał, jaki obszar rolny będzie 
wyłączony przy odwiercie.

Prezes Zarządu Wisent Oil & Gas – Wiesław Skrobowski powiedział, że z jednego małego 
placu  o  powierzchni  1  ha  są  w stanie  wykonać 6,  8  czasem 12 odwiertów.  Odwiert  ma 
zdolność produkcyjną średnio 30 lat. Wprawdzie w tej chwili nie ma takiego odwiertu, gdyż 
najstarszy odwiert  ma około  10 lat. Są o tyle  w lepszej  sytuacji,  że  nie  muszą  budować 
rurociągu  w przeciwieństwie  do  gazu.  Wyłączenie  rolne  na  koniec  jest  minimalne. 
W obszarze 1 ha zawory są połączone w zakresie 20 na 20 metrów.

Radny  Wiesław  Gajdowski  powiedział,  że  pozostaje  sobie  życzyć,  aby  nasze  odwierty 
okazały się lepsze niż odwierty z Lidzbarka Warmińskiego.

Prezes Zarządu Wisent Oil & Gas – Wiesław Skrobowski powiedział, że ilościowo miąższu 
jest mniej, ale geologicznie i jakościowo obszar jest lepszy.

Radna Beata Górska powiedziała, że gdy robiony jest odwiert powstaje luka. Zapytała, jak 
technicznie będzie to wyglądało, w jaki sposób zostanie z powrotem uzupełniony ubytek.

Prezes  Zarządu Wisent  Oil  & Gas – Wiesław Skrobowski  wyjaśnił,  że  to  wydobycie  ma 
zupełnie  inną  specyfikę,  gdyż  pokłady węgla  kamiennego  są  na  głębokości  700 –  1  000 
metrów. Powstaje duży ubytek, a do powierzchni ziemi jest blisko i może dojść do zarwania. 
Pojemnościowo ubytki są duże, a nakład jest niewielki. W przypadku ropy łupkowej działają 
w skali mikronów. Molekuła gazu czy kropelka mikronowa ropy łupkowej zajmują bardzo 
mało miejsca. Ponadto gaz i ropa jest dwojaka. Jedna część jest wolna i zajmuje przestrzenie 
międzyskalne,  natomiast  druga  część  w  miarę  wydobycia  jest  związana  i  nie  występuje 
w wolnej  części.  Gdy robione jest  szczelinowanie tłoczona jest  piana wodna z  dodatkiem 
piasku i w te miejsca, które zostaną zeszczelinowane wchodzą ziarnka piasku. W Ameryce 
Północnej dokonano ponad 140 tysięcy szczelinowań i nigdy nie zaobserwowano osiadania 
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gruntu.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Hansi Jurgen Malecki zapytał,  czy podwykonawcy będą 
posiłkować się jedynie swoimi pracownikami czy będą zatrudniać lokalną ludność.

Prezes Zarządu Wisent Oil & Gas – Wiesław Skrobowski powiedział, że wskazówki dla firm 
są takie, aby przy tych pracach, przy których istnieje możliwość, zatrudniać lokalną ludność. 
Jeżeli  przygotowanie  dobrze  wyjdzie  to  to  przejdą  do  fazy  wykonawczej,  gdzie  będzie 
wykonywane około 2 000 odwiertów. Jako przykład podał stan Dakota. Prace wykonywane są 
etapami. Każdy kolejny etap wiąże się ze stanem permanentnym. Cały proces nie musi trwać 
jednak latami. W Polsce procedury są inne. Planują w fazie rozwojowej wprowadzać swoje 
urządzenia.

Radna Beata Górska zapytała, czy mają problem z wejściem na terem rolników. Jak to jest 
prawnie rozwiązane?

Prezes Zarządu Wisent Oil & Gas – Wiesław Skrobowski powiedział, że do tej pory nie było 
większych problemów. Mają elastyczność, gdyż łupek jest wszędzie. Jeżeli dany właściciel 
się  nie  zgodzi  to  mogą  pójść  kilometr  dalej.  Większe  problemy są  w przypadku  dużych 
rolników.

Pan Witold Bogdanowicz zapytał, jak przełoży się to na korzyści ekonomiczne dla gminy.

Prezes Zarządu Wisent Oil & Gas – Wiesław Skrobowski wyjaśnił, że są dwa rodzaje opłat – 
koncesyjne i za użytkowanie górnicze. Zgodnie z ustawą gmina otrzymuje 60 % opłat ,a 40 % 
przypada dla funduszu ochrony środowiska. W tej chwili jest to cztery razy więcej niż było. 
Na jedną koncesję wypada 300 czy 400 tysięcy rocznie. Są prace nad nową ustawą. Według 
nowej  ustawy  60  %  przypada  dla  gminy,  a  40  %  dla  funduszu  ochrony  środowiska, 
województwa i powiatu. Przy koncesji wydobywczej stawki są wyższe.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra powiedział, że w ubiegłym roku wpłynęło 12 000 zł  z tego 
tytułu, że samochody jeździły po terenie gminy.

Sołtys Sołectwa Frączkowo – Leszek Puczkowski zapytał, czy jest różnica pomiędzy ropą 
naftową a ropą z łupków.

Prezes Zarządu Wisent Oil & Gas – Wiesław Skrobowski wyjaśnił, że jest to dokładnie ta 
sama ropa.
 
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  w  związku 
z wyczerpaniem tematu podziękowała przedstawicielom firmy Wisent Oil & Gas za przybycie 
i szczegółowe omówienie zagadnienia.

Ad 8.  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że 
kolejnym  punktem  obrad  jest  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  uchwale  w  sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2012-2022. Poprosiła 
o omówienie tematu.

Skarbnik  Gminy –  Maria  Pyrcz  wyjaśniła,  że  Wieloletnia  Prognoza  Finansowa musi  być 
zgodna z budżetem gminy. Wobec czego w pierwszej kolejności omówiła zmiany w budżecie. 
Powiedziała,  że w planie dochodów dokonuje się następujące zmiany – zwiększa się plan 
dochodów o kwotę 85 510,59 zł,  zaś zmniejsza się plan dochodów o kwotę  25 939,00 zł. 
Na zwiększenia  składają  się  następujące  pozycje:  decyzją  Ministerstwa  Finansów  gmina 
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otrzymała  subwencję  ogólną  z  budżetu  państwa  na  oświatę  (składka  rentowa)  w kwocie 
82 130,00 zł,  dotacja celowa przekazana w ramach programów finansowanych z udziałem 
środków  europejskich  dotycząca  projektu  „Punkty  przedszkolne  w  gminie  Barciany” 
w kwocie 3 180,59 zł oraz dotacja dla GOPS-u w kwocie 200 zł. Na zmniejszenia składają się 
natomiast  następujące  kwoty:  39  zł  na  składki  na  ubezpieczenie  społeczne  w  GOPS-ie, 
dotacja celowa przekazana z budżetu państwa na realizację własnych zadań bieżących gminy 
dla  GOPS-u  w  kwocie  25 865,00  zł  oraz  dotacja  celowa  przekazana  z budżetu  państwa 
na realizację  własnych  zadań  bieżących  gminy  wyprawka  szkolna  w kwocie  35,00  zł. 
Po stronie wydatków zmniejszenia wynoszą  181 855,59 zł, zaś zwiększenia 122 284,00 zł. 
Część  dotyczy  zmian  pomiędzy  paragrafami.  Wydatki  majątkowe  po  zmianach  wynoszą 
3 195 886,00  zł,  z  czego  zadania  inwestycyjne  po  zmianach  2 347  828,00  zł.  Dokonano 
przesunięć  pomiędzy  zadaniami  inwestycyjnymi:  o  10 000  zł  zmniejszono  kwotę 
na modernizację zbiorników  przeciwpożarowych,  zaś  o  10 000  zł  zwiększono  kwotę 
na modernizację  ogrzewania  w  Zespole  Szkół  w  Drogoszach.  W Wieloletniej  Prognozie 
Finansowej zadania inwestycyjne nie uległy zmianie. Dokonano jedynie przesunięć pomiędzy 
zadaniami.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za 
wypowiedź i poprosiła o pytania.

Pytań nie zgłoszono.

Wobec braku pytań  Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas 
poprosiła o podanie  stanowiska poszczególnych Komisji dot.  projektu uchwały w sprawie 
zmian w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany 
na lata 2012-2022.

Pan Adam Robert Prokop – Z-ca Przewodniczącego Komisji Finansów i Budżetu powiedział, 
że  na posiedzeniu  Komisji  dn.  19  grudnia  2012  roku  obecnych  było  6  członków  – 
w głosowaniu jawnym 6 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały w sprawie 
zmian w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany 
na lata 2012-2022.

Pani  Anna  Witkowska  –  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw 
Socjalnych powiedziała, że na posiedzeniu Komisji dn. 17 grudnia 2012 roku obecnych było 
6 członków – w głosowaniu jawnym 6 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały 
w sprawie zmian w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Barciany na lata 2012-2022.

Pani Eugenia Gbur – Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony 
Środowiska powiedziała, że na posiedzeniu Komisji dn. 18 grudnia 2012 roku obecnych było 
5 członków – w głosowaniu jawnym 5 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały 
w sprawie zmian w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Barciany na lata 2012-2022.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za 
przedstawienie  stanowisk,  a  następnie  odczytała  treść  projektu  uchwały w sprawie  zmian 
w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 
2012-2022 i poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 13 radnych głosowało za 
przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących nie było.

Ad 9. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że 
kolejnym punktem obrad jest projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 

6



rok. Wyjaśniła, że zmiany zostały omówione przy okazji poprzedniej uchwały. Zapytała, czy 
są pytania do treści uchwały.

Pytań nie zgłoszono.

Wobec braku pytań  Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas 
poprosiła o podanie  stanowiska poszczególnych Komisji dot.  projektu uchwały w sprawie 
zmian w budżecie gminy na 2012 rok.

Pan Adam Robert Prokop – Z-ca Przewodniczącego Komisji Finansów i Budżetu powiedział, 
że  na posiedzeniu  Komisji  dn.  19  grudnia  2012  roku  obecnych  było  6  członków  – 
w głosowaniu jawnym 6 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały w sprawie 
zmian w budżecie gminy na 2012 rok.

Pani  Anna  Witkowska  –  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw 
Socjalnych powiedziała, że na posiedzeniu Komisji dn. 17 grudnia 2012 roku obecnych było 
6 członków – w głosowaniu jawnym 6 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały 
w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 rok.

Pani Eugenia Gbur – Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony 
Środowiska powiedziała, że na posiedzeniu Komisji dn. 18 grudnia 2012 roku obecnych było 
5 członków – w głosowaniu jawnym 5 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały 
w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 rok.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za 
przedstawienie  stanowisk,  a  następnie  odczytała  treść  projektu  uchwały w sprawie  zmian 
w budżecie  gminy na  2012 rok i  poddała  go  pod głosowanie.  W głosowaniu  jawnym 13 
radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących nie 
było.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała 
za czynny udział w aukcji świątecznej. Stowarzyszenie BIO uzbierało ponad 700 zł. Środki 
zostaną przeznaczone na fundusz stypendialny.

Ad  10.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła 
o omówienie projektu uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów.

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko wyjaśniła, że Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej 
stwierdziło, iż w  § 2 ust. 1 nie może widnieć zapis „opłata płatna jest bez  wezwania (...)”. 
Wobec powyższego kwestia ta została zmieniona. Jest to jedyna zmiana w uchwale.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za 
wypowiedź i poprosiła o pytania.

Pytań nie zgłoszono.

Wobec braku pytań  Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas 
poprosiła o podanie  stanowiska poszczególnych Komisji dot.  projektu uchwały w sprawie 
opłaty od posiadania psów.

Pani  Anna  Witkowska  –  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw 
Socjalnych powiedziała, że na posiedzeniu Komisji dn. 17 grudnia 2012 roku obecnych było 
6 członków – w głosowaniu jawnym 5 głosami za,  przy 1 głosie przeciw i braku głosów 
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wstrzymujących pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały w sprawie opłaty od posiadania 
psów.

Pani Eugenia Gbur – Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony 
Środowiska powiedziała, że na posiedzeniu Komisji dn. 18 grudnia 2012 roku obecnych było 
5 członków – w głosowaniu jawnym 3 głosami za, przy 2 głosach przeciw i braku głosów 
wstrzymujących pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały w sprawie opłaty od posiadania 
psów.

Pan Adam Robert Prokop – Z-ca Przewodniczącego Komisji Finansów i Budżetu powiedział, 
że  na posiedzeniu  Komisji  dn.  19  grudnia  2012  roku  obecnych  było  6  członków  – 
w głosowaniu  jawnym 3  głosami  za,  przy  2  głosach  wstrzymujących  i  1  głosie  przeciw 
pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za 
przedstawienie stanowisk, a następnie odczytała treść projektu uchwały w sprawie opłaty od  
posiadania psów i poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 9 radnych głosowało 
za przyjęciem projektu uchwały, 2 radnych było przeciw i 2 wstrzymało się od głosu.

Ad 11. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że 
kolejnym punktem obrad jest projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu współpracy 
Gminy Barciany z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 
ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2013”. Poprosiła 
o omówienie tematu.

Sekretarz  Gminy – Anna Tereszko powiedziała,  że  art.  5a  ustawy o  działalności  pożytku 
publicznego i o wolontariacie zobowiązał Radę do corocznego uchwalania programu. Zmiany 
w stosunku  do roku  poprzedniego  są  niewielkie,  dotyczą  one  obszarów współpracy oraz 
komisji konkursowej. Zmieniło się nazewnictwo obszarów – ochrona zdrowia, edukacyjna 
opieka  wychowawcza,  turystyka,  kultura  i  ochrona  dziedzictwa  narodowego  oraz  kultura 
fizyczna.  Obszarów  jest  mniej,  jednak  zakres  działalności  stowarzyszeń  nie  zmienia  się. 
Ponadto uszczegółowiono zapisy dotyczące komisji konkursowej.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za 
wypowiedź.  Następnie  przypomniała,  że  na  terenie  gminy  działa  13  stowarzyszeń: 
Stowarzyszenie Barciańska Inicjatywa Oświatowa, Stowarzyszenie Osób Niepełnosprawnych 
i  Ich Rodzin im.  Ojca  Pio,  Mołtajńskie  Stowarzyszenie  Aktywności  Lokalnej  „Nadzieja”, 
Stowarzyszenie Aktywności Lokalnej Sołectwa Aptynty S.A.L.S.A., Stowarzyszenie Sołectw 
„Razem Możemy Więcej”, Stowarzyszenie „Edukacja Inaczej”, Uczniowski Klub Sportowy 
„BART”, Gminny Ludowy Klub Sportowy „Jurand”, Stowarzyszenie Rodziców i Nauczycieli 
w  Windzie  „Naszym  Dzieciom”,  Stowarzyszenie  Na  Rzecz  Odnowy  Sołectwa  Suchawa 
„Przyjazna Wieś” oraz OSP Barciany, Drogosze,  Mołtajny i  Skandawa. W preambule jest 
zapis, że Rada Gminy Barciany przyjmując niniejszy dokument deklaruje wolę współpracy 
z organizacjami  pozarządowymi.  Zacytowała  również  treść  pkt  5  postanowień  ogólnych. 
Dodała,  że  świadomie  przytoczyła  ten  fragment,  gdyż  wytycza  on  działkę  do  pracy. 
Rozmawiała  z Panem  Wójtem,  który  wyraża  chęć,  aby  pracownicy  pomagali  w  pisaniu 
projektów.

Następnie  Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła 
o podanie  stanowiska poszczególnych Komisji  dot.  projektu uchwały w sprawie  przyjęcia 
„Programu współpracy Gminy Barciany z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 
wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 
na rok 2013”.
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Pani  Anna  Witkowska  –  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw 
Socjalnych powiedziała, że na posiedzeniu Komisji dn. 17 grudnia 2012 roku obecnych było 
6 członków – w głosowaniu jawnym 6 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały 
w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy Barciany z organizacjami pozarządowymi 
oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego 
i o wolontariacie na rok 2013”.

Pani Eugenia Gbur – Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony 
Środowiska powiedziała, że na posiedzeniu Komisji dn. 18 grudnia 2012 roku obecnych było 
5 członków – w głosowaniu jawnym 5 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały 
w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy Barciany z organizacjami pozarządowymi 
oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i 
o wolontariacie na rok 2013”.

Pan Adam Robert Prokop – Z-ca Przewodniczącego Komisji Finansów i Budżetu powiedział, 
że  na posiedzeniu  Komisji  dn.  19  grudnia  2012  roku  obecnych  było  6  członków  – 
w głosowaniu jawnym 6 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały w sprawie 
przyjęcia  „Programu  współpracy  Gminy  Barciany  z  organizacjami  pozarządowymi  oraz 
podmiotami  wymienionymi  w  art.  3  ust.  3  ustawy o  działalności  pożytku  publicznego  i 
o wolontariacie na rok 2013”.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za 
przedstawienie stanowisk, a następnie odczytała treść projektu uchwały w sprawie przyjęcia 
„Programu współpracy Gminy Barciany z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 
wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 
na rok 2013” i poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 13 radnych głosowało za 
przyjęciem projektu uchwały.

Ad  12.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła 
o omówienie  projektu  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  Gminy  Barciany  do  partnerstwa 
w realizacji projektu „Zostań pedagogiem XXI wieku – kursy doskonalące dla nauczycieli” 
realizowanego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki.

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko wyjaśniła, że gmina przystąpiła do partnerstwa w realizacji 
projektu  w  ramach  Działania  9.4.  Liderem  projektu  jest  firma  ATUT.  Firma  ta 
współpracowała  z  gminą  przy  projekcie  „Indywidualizacja  nauczania  w  klasach  I-III 
w Gminie Barciany”. Uchwała ma charakter intencyjny, konieczna jest, aby podpisać umowę 
z Urzędem Marszałkowskim.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za 
wypowiedź i poprosiła o pytania.

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  Hansi  Jurgen  Malecki  zapytał,  czy  uchwała  może 
zawierać konkretnego adresata.

Radca Prawny – Ryszard Bielański wyjaśnił, że jest to uchwała intencyjna. Ten element musi 
być zawarty w uchwale, a adresat może być konkretnie wskazany.

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła  o podanie 
stanowiska poszczególnych Komisji dot. projektu uchwały w sprawie  przystąpienia Gminy 
Barciany  do  partnerstwa  w realizacji  projektu  „Zostań  pedagogiem  XXI  wieku  –  kursy 
doskonalące  dla  nauczycieli”  realizowanego  w  ramach  Programu  Operacyjnego  Kapitał 
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Ludzki.

Pani  Anna  Witkowska  –  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw 
Socjalnych powiedziała, że na posiedzeniu Komisji dn. 17 grudnia 2012 roku obecnych było 
6 członków – w głosowaniu jawnym 6 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały 
w  sprawie  przystąpienia  Gminy  Barciany  do  partnerstwa  w realizacji  projektu  „Zostań 
pedagogiem  XXI  wieku  –  kursy  doskonalące  dla  nauczycieli”  realizowanego  w  ramach 
Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki.

Pani Eugenia Gbur – Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony 
Środowiska powiedziała, że na posiedzeniu Komisji dn. 18 grudnia 2012 roku obecnych było 
5 członków – w głosowaniu jawnym 5 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały 
w sprawie  przystąpienia  Gminy  Barciany  do  partnerstwa  w realizacji  projektu  „Zostań 
pedagogiem  XXI  wieku  –  kursy  doskonalące  dla  nauczycieli”  realizowanego  w  ramach 
Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki.

Pan Adam Robert Prokop – Z-ca Przewodniczącego Komisji Finansów i Budżetu powiedział, 
że  na posiedzeniu  Komisji  dn.  19  grudnia  2012  roku  obecnych  było  6  członków  – 
w głosowaniu jawnym 6 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały w sprawie 
przystąpienia Gminy Barciany do partnerstwa w realizacji projektu „Zostań pedagogiem XXI 
wieku  –  kursy  doskonalące  dla  nauczycieli”  realizowanego  w  ramach  Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała 
za przedstawienie stanowisk, a następnie odczytała treść projektu uchwały w przystąpienia 
Gminy Barciany do partnerstwa w realizacji projektu „Zostań pedagogiem XXI wieku – kursy 
doskonalące  dla  nauczycieli”  realizowanego  w  ramach  Programu  Operacyjnego  Kapitał 
Ludzki  i  poddała  go  pod  głosowanie.  W głosowaniu  jawnym  13  radnych  głosowało  za 
przyjęciem projektu uchwały.

Ad 13. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poinformowała, 
że w dalszej części obrad będzie kaakog uchwał, które  Pan Wójt zapowiedział na poprzedniej 
sesji.  Poprosiła  o omówienie  projektu  uchwały  w  sprawie  metody  ustalania  opłat 
za gospodarowanie  odpadami  komunalnymi,  stawek  opłat  oraz  terminów,  częstotliwości  i 
trybu ich uiszczania.

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko powiedziała, że na poprzedniej sesji Rady Gminy przyjęty 
był regulamin utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Barciany. Obecny system 
gospodarki odpadami polega na zasadzie „zanieczyszczający płaci”. Ustawodawca dał trzy 
możliwości wyliczenia opłaty: od liczby mieszańców, ilości zużytej wody oraz powierzchni 
lokalu  mieszkalnego.  W obecnym systemie  na  terenie  gminy działają  3  przedsiębiorstwa, 
które odbierają odpady: Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Barcianach, PGK 
Komunalnik Sp. z o. o. i Firma Handlowo-Usługowa KUBA. W latach 2008, 2009 i 2011 
obserwujemy zbliżony poziom ilości  odpadów.  W roku  2010  nastąpił  dość  duży  wzrost. 
Do metod  ustalania  opłaty  przyjęto  liczbę  mieszkańców  gminy  według  stanu  na  dzień 
31.12.2011 r. W wojewódzkim planie gospodarowania odpadami nie zostały ujęte Mażany, są 
zawarte jedynie Sękity i Spytkowo. W związku z powyższym wszystkie symulacje zostały 
przyjęte  do  tych  dwóch  składowisk.  System  będzie  odbywał  się  w  drodze  przetargu 
nieograniczonego.  Każdy  mieszkaniec  będzie  musiał  złożyć  deklarację.  Stawka  nie  jest 
sztywna.

Wójt  Gminy  –  Ryszard  Kozyra  podziękował  Pani  Sekretarz  i  całemu  zespołowi 
za prowadzoną  pracę.  Pracuje  również  drugi  podzespół  do  zbiórki  śmieci.  Podziękował 
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również Kierownikowi ZGKiM – Panu Mirosławowi Zinkiewiczowi za pracę. Zaznaczył, że 
nie  jest  to  wynalazek gminy.  Jest  to koncepcja Sejmu,  który podał  następujące standardy 
opłat:  od  mieszkańca,  wody  i  powierzchni  lokalu.  W  każdym  jest  wiele  wad.  Gminy 
apelowały, aby była możliwość łączenia tych metod. Trwają prace nad zmianą tej  ustawy. 
Gdyby do Mażan odwozić  śmieci  to  śmieci  mieszane  byłyby o  1,31  zł  tańsze,  natomiast 
selektywne o 0,98 zł jedynie na samym transporcie. W sąsiednich gminach zaproponowano 
następujące  stawki  –  Gmina  Srokowo 17,74 zł  za  śmieci  mieszane  i  14,24  zł  za  śmieci 
selektywne, natomiast Gmina Wiejska Kętrzyn – 15 zł za śmieci mieszane i 9,50 zł za śmieci 
selektywne.  Dodał,  że  złożył  skargę  –  wezwanie  do  uchylenia  uchwały  do  sejmiku. 
Po podjęciu uchwał rozpocznie się okres wdrażania. Na gospodarce śmieciowej gmina nie 
może zarabiać,  ani  jej  dotować.  Po rozstrzygnięciu przetargu i  zebraniu deklaracji  będzie 
rzeczywista sytuacja. Zakłada się, że jeżeli mieszkańcy będą dokonywać stałą opłatę to będą 
w mniejszym stopniu  utylizować  odpady metodą gospodarczą.  Od lipca  na  bieżąco  będą 
nadzorować ten proces.

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  Hansi  Jurgen  Malecki  powiedział,  że  im  bardziej 
wgłębia  się  w  ustawę, tym bardziej  ma  negatywne  odczucia.  Ma zastrzeżenia  do  § 2  – 
„zamieszkujących”. Czy nie lepiej określić jako liczbę „zameldowanych”? Zaznaczył, że póki 
co istnieje jeszcze obowiązek meldunkowy. Zwrócił również uwagę na zapis  § 3, gdzie są 
wyliczane kwoty. Zasugerował, że może należałoby dopisać wyrażenie  „od osoby”.

Radca Prawny – Ryszard Bielański powiedział, że ustawa jest wysoce kontrowersyjna. Gminy 
przyjmują różne metody, nie wiedząc jednak jakie przyniesie ona konsekwencje. Był problem 
z  przetargami  –  każda  gmina  posiada  własny  zakład  lub  spółkę  komunalną.  Zostało 
zatwierdzone,  że  musi  być  przetarg.  Są  dwa  wąskie  gardła.  Jeżeli  chodzi  o  liczbę 
mieszkańców i liczbę zameldowanych to jest deklaracja. Jednak nie wiara tym deklaracjom, 
gdyż może być zameldowana większa liczba osób. Obserwuje, że przeważa pogląd meldunku 
– jeżeli jednak komuś nie odpowiada to wyjaśnia sytuację. Drugim gardłem jest dochodzenie 
należności,  gdyż sporo osób nie  będzie płacić.  Nie wiadomo jak będzie ze ściągalnością, 
bowiem społeczeństwo jest dość biedne. Intencją ustawodawcy jest to, że gmina nie może 
dopłacać, ani zarabiać na śmieciach.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, iż uważa, 
że słusznie należałoby dopisać w § 2 wyrażenie  „od osoby”.

Radca Prawny – Ryszard Bielański wyjaśnił, że nie ma takiej potrzeby, gdyż wynika to z § 1.

Radny Wiesław Gajdowski powiedział,  że zgadza się z treścią projektu. Śmieci produkuje 
osoba zamieszkująca. Gdyby brać pod uwagę liczbę zameldowanych to gmina uzyskiwałaby 
zyski.

Wójt  Gminy  –  Ryszard  Kozyra  powiedział,  że  w  ustawie  mówi  się  o  liczbie  osób 
zamieszkujących. Sam system ma charakter podatkowy. Ludzie zadeklarują, ile osób mieszka, 
jednak w sytuacji rozbieżności deklaracja będzie weryfikowana.

W związku z wyczerpaniem tematu Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata 
Kłaczko-Dyjas  poprosiła  o podanie  stanowiska  poszczególnych  Komisji  dot.  projektu 
uchwały  w  sprawie  metody  ustalania  opłat  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi, 
stawek opłat oraz terminów, częstotliwości i trybu ich uiszczania.

Pani  Anna  Witkowska  –  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw 
Socjalnych powiedziała, że na posiedzeniu Komisji dn. 17 grudnia 2012 roku obecnych było 
6  członków.  Projekt  uchwały  był  omawiany  dosyć  szczegółowo.  Po  przeanalizowaniu 
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projektu uchwały postawiono dwa wnioski dotyczące  § 3 ust.1 i 2 w brzmieniu:  § 3 ust. 1 
„stawka  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  zbieranymi  i  odbieranymi 
w sposób nieselektywny wynosi 14,00 zł  miesięcznie” oraz  § 3 ust.  2 „stawka opłaty za 
gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  zbieranymi  i  odbieranymi  w sposób  selektywny 
wynosi  7,00  zł  miesięcznie”.  Postawione  wnioski  zostały  przyjęte  6  głosami  za. 
W głosowaniu jawnym 6 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały po zmianach.

Pani Eugenia Gbur – Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony 
Środowiska powiedziała, że na posiedzeniu Komisji dn. 18 grudnia 2012 roku obecnych było 
5 członków. Po dogłębnej dyskusji postawiono wniosek o zróżnicowanie opłat – selektywne 
7,00 zł, mieszane 14,00 zł. Komisja doszła do wniosku, że będzie to odpowiednia motywacja 
do selektywnej  zbiórki  odpadów.  Wniosek  został  przyjęty  5  głosami  za.  W  głosowaniu 
jawnym 5 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały po zmianach.

Pan Adam Robert Prokop – Z-ca Przewodniczącego Komisji Finansów i Budżetu powiedział, 
że na posiedzeniu Komisji dn. 19 grudnia 2012 roku obecnych było 6 członków. Podobnie jak 
w przypadku Komisji Samorządu postawiono wniosek, aby stawka opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi zbieranymi i odbieranymi w sposób nieselektywny wynosiła 14,00 zł 
miesięcznie,  zaś  stawka  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  zbieranymi  i 
odbieranymi w sposób selektywny wynosiła 7,00 zł miesięcznie. Wniosek został przyjęty 6 
głosami za. W głosowaniu jawnym 6 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały 
po zmianach.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  zapytała,  kto  jest 
za przyjęciem  zmiany  w  § 3  ust.1  i  2 uchwały  w  sprawie  metody  ustalania  opłat 
za gospodarowanie  odpadami  komunalnymi,  stawek  opłat  oraz  terminów,  częstotliwości 
i trybu ich uiszczania  w brzmieniu:  § 3 ust. 1 „stawka opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi  zbieranymi  i  odbieranymi  w sposób  nieselektywny  wynosi  14,00  zł 
miesięcznie” oraz  § 3 ust.  2 „stawka opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
zbieranymi i odbieranymi w sposób selektywny wynosi 7,00 zł miesięcznie”. W głosowaniu 
jawnym  12  głosami  za,  przy  1  głosie  wstrzymującym  pozytywnie  zaopiniowano  zmiany 
w projekcie uchwały.

Następnie  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poddała 
pod głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  metody  ustalania  opłat  za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi,  stawek opłat  oraz terminów, częstotliwości i trybu ich uiszczania 
po wprowadzonych  zmianach.   W  głosowaniu  jawnym  11  głosami  za,  przy  2  głosach 
wstrzymującym pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały po wprowadzonych zmianach.

Wójt  Gminy – Ryszard  Kozyra  powiedział,  że  zaszło  zjawisko,  iż  Rada Gminy obniżyła 
stawki zaproponowane przez Wójta. Poinformował, że uchwała będzie rozpatrywana po raz 
drugi, gdy zostanie rozstrzygnięty przetarg na odbiór śmieci. Będzie wówczas znana globalna 
suma za wywóz śmieci w danym miesiącu. Kwota ta, podzielona przez liczbę mieszkańców 
ustaloną   w wyniku  obliczeń,  da  właściwą  stawkę.  Obecna  stawka  ma  dla  mieszkańców 
charakter sygnalizacyjny.

Ad 14.  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że 
kolejnym punktem obrad  jest  projekt  uchwały w sprawie  ustalenia  górnych  stawek opłat 
ponoszonych  przez  właścicieli  nieruchomości  za  usługi  w  zakresie  usuwania  i 
unieszkodliwiania  odpadów  komunalnych  stałych  oraz  nieczystości  ciekłych  na  terenie 
Gminy Barciany. Poprosiła o omówienie tematu.

Podinspektor  UG – Paweł  Bobrowski  powiedział,  że  niniejsza  uchwała  ustala  wysokości 
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górnych stawek. W przypadku odpadów zmieszanych jest to kwota 110 zł za m3 plus VAT. 
Natomiast,  gdy przedsiębiorca  będzie  zbierał  odpady w sposób selektywny górna  stawka 
wynosi 80 zł za m3 plus VAT. Uchwała określa również górne stawki opłaty za opróżniania 
zbiorników  bezodpływowych  w  wysokości  20  zł  za  m3 plus  VAT.  Uchwała  dotyczy 
nieruchomości niezamieszkałych.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra zaznaczył, że  nie tylko mieszkańcy produkują odpady. Są 
również przedsiębiorstwa, które dotyczy ta uchwała.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za 
wypowiedź,  a  następnie  poprosiła  o podanie  stanowiska  poszczególnych  Komisji  dot. 
projektu uchwały w sprawie  ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 
nieruchomości  za  usługi  w zakresie  usuwania  i  unieszkodliwiania  odpadów komunalnych 
stałych oraz nieczystości ciekłych na terenie Gminy Barciany.

Pani Eugenia Gbur – Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony 
Środowiska powiedziała, że na posiedzeniu Komisji dn. 18 grudnia 2012 roku obecnych było 
5 członków – w głosowaniu jawnym 5 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały 
w sprawie  ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za 
usługi  w zakresie  usuwania  i  unieszkodliwiania  odpadów  komunalnych  stałych  oraz 
nieczystości ciekłych na terenie Gminy Barciany.

Pani  Anna  Witkowska  –  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw 
Socjalnych powiedziała, że na posiedzeniu Komisji dn. 17 grudnia 2012 roku obecnych było 
6 członków – w głosowaniu jawnym 6 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały 
w sprawie  ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za 
usługi  w  zakresie  usuwania  i  unieszkodliwiania  odpadów  komunalnych  stałych  oraz 
nieczystości ciekłych na terenie Gminy Barciany.

Pan Adam Robert Prokop – Z-ca Przewodniczącego Komisji Finansów i Budżetu powiedział, 
że  na posiedzeniu  Komisji  dn.  19  grudnia  2012  roku  obecnych  było  6  członków  – 
w głosowaniu jawnym 6 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały w sprawie 
ustalenia  górnych  stawek  opłat  ponoszonych  przez  właścicieli  nieruchomości  za  usługi 
w zakresie  usuwania  i  unieszkodliwiania  odpadów komunalnych stałych  oraz  nieczystości 
ciekłych na terenie Gminy Barciany.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za 
przedstawienie stanowisk, a następnie odczytała treść projektu uchwały w sprawie ustalenia 
górnych  stawek  opłat  ponoszonych  przez  właścicieli  nieruchomości  za  usługi  w zakresie 
usuwania  i  unieszkodliwiania  odpadów  komunalnych  stałych  oraz  nieczystości  ciekłych 
na terenie Gminy Barciany i poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 13 radnych 
głosowało za przyjęciem projektu uchwały.

Ad  15. Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła 
o omówienie projektu uchwały w sprawie sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 
odbierania i zagospodarowania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości.

Podinspektor UG – Paweł Bobrowski powiedział, że uchwała określa, jakie odpady za opłatą 
będą odbierane od właściciela nieruchomości. Są to odpady zmieszane, odpady selektywnie 
zbierane, meble i odpady wielkogabarytowe, zużyty sprzęt elektryczny, zużyte opony, odpady 
niebezpieczne  oraz  odpady biodegradowalne.  Poprosił  o  ujęcie  punktu  5,  czyli  odpadów 
biodegradowalnych poprzez dopisanie tego punktu w ramach autopoprawki Wójta. Dodał, że 
uchwała określa również, iż odpady takie jak meble czy inne odpady wielkogabarytowe, bądź 
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sprzęt  elektryczny  czy  opony  lub  odpady  niebezpieczne  będą  odbierane od  właścicieli 
nieruchomości nie rzadziej niż dwa razy w roku w okresie od marca do listopada. Uchwała 
określa  także  sposób  przygotowania  do  odbioru,  czyli  wystawienie  pojemników 
do krawężnika,  a w przypadku  zabudowy  wielorodzinnej  w  miejscach  usadowienia 
pojemnika.  Chodzi  o  to,  aby  umożliwić  swobodny  dojazd  pojazdu  odbierającego 
do pojemników i odbiór odpadów. Uchwała ustala również stałe miejsca odbioru odpadów, 
jak  również  punkty  odbioru  odpadów niebezpiecznych  oraz  terminy  odbierania  odpadów 
od właścicieli  nieruchomości.  Dla zabudowy jednorodzinnej  odbiór  odpadów odbywać się 
będzie nie rzadziej niż raz na dwa tygodnie, dla zabudowy wielorodzinnej nie rzadziej niż raz 
w tygodniu, a dla zabudowy zagrodowej nie rzadziej niż raz w miesiącu. Odbieranie odpadów 
będzie odbywać się na zasadzie wcześniej  ustalonego harmonogramu przez przedsiębiorcę 
wyłonionego  w  drodze  przetargu  nieograniczonego,  z  którym  gmina  Barciany  zawrze 
stosowną umowę.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała 
za wypowiedź i poprosiła o pytania.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Hansi Jurgen Malecki powiedział,  że zagłosuje za tą 
uchwałą,  mimo  że  jest  nastawiony  sceptycznie.  Pozwolił  sobie  przeszukać  definicje 
poszczególnych rodzajów odpadów. Jeżeli  chodzi  o  odpady biodegradowalne  to  nie  są  to 
wszystkie odpady, które się rozkładają. Nie zalicza się do nich zepsutej żywności. Praktycznie 
nie ma teraz  żadnej  możliwości,  aby odbierać  segregowane odpady.  W przypadku metali 
również nie ma jasności, bowiem puszki po konserwach można zakwalifikować jako metale, 
z kolei puszki po farbie już nie. Szkło również jest podzielone na kolorowe lub niekolorowe. 
Gdyby faktycznie segregować odpady to w mieszkaniu trzeba byłoby mieć pięć pojemników. 
Podchodzi sceptycznie do tej uchwały, jednak zagłosuje za.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała 
za wypowiedź,  a  następnie  poprosiła  o podanie  stanowiska  poszczególnych  Komisji  dot. 
projektu uchwały w sprawie  sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania i 
zagospodarowania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości.

Pani Eugenia Gbur – Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony 
Środowiska powiedziała, że na posiedzeniu Komisji dn. 18 grudnia 2012 roku obecnych było 
5 członków – w głosowaniu jawnym 5 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały 
w sprawie  sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania i zagospodarowania 
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości.

Pani  Anna  Witkowska  –  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw 
Socjalnych powiedziała, że na posiedzeniu Komisji dn. 17 grudnia 2012 roku obecnych było 
6 członków – w głosowaniu jawnym 6 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały 
w sprawie  sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania i zagospodarowania 
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości.

Pan Adam Robert Prokop – Z-ca Przewodniczącego Komisji Finansów i Budżetu powiedział, 
że  na posiedzeniu  Komisji  dn.  19  grudnia  2012  roku  obecnych  było  6  członków  – 
w głosowaniu jawnym 6 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały w sprawie 
sposobu i  zakresu świadczenia usług  w zakresie  odbierania i  zagospodarowania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za 
przedstawienie stanowisk, a następnie odczytała treść projektu uchwały w sprawie sposobu i 
zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania i zagospodarowania odpadów komunalnych 
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od  właścicieli  nieruchomości  i  poddała  go  pod  głosowanie.  W głosowaniu  jawnym  13 
radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały.

Ad 16. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że 
kolejnym punktem obrad jest projekt uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty 
za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Poprosiła o omówienie tematu.

Sekretarz  Gminy  –  Anna  Tereszko  powiedziała,  że  oprócz  danych  identyfikacyjnych 
w deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi wnioskodawca 
będzie musiał  zawrzeć dane dotyczące okoliczności  złożenia deklaracji,  jak również dane 
służące do wyliczenia opłaty. Pierwszą deklarację właściciel nieruchomości powinien złożyć 
do dnia 30 marca 2013 roku, natomiast następne deklaracje w przypadku zmian w terminie 14 
dni od dnia zaistnienia okoliczności powodujących zmianę.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za 
wypowiedź i poprosiła o pytania.

Pytań nie zgłoszono.

Wobec braku pytań  Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas 
poprosiła  o podanie  stanowiska poszczególnych Komisji  dot.  projektu uchwały w sprawie 
wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi.

Pani Eugenia Gbur – Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony 
Środowiska powiedziała, że na posiedzeniu Komisji dn. 18 grudnia 2012 roku obecnych było 
5 członków – w głosowaniu jawnym 5 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały 
w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi.

Pani  Anna  Witkowska  –  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw 
Socjalnych powiedziała, że na posiedzeniu Komisji dn. 17 grudnia 2012 roku obecnych było 
6 członków – w głosowaniu jawnym 6 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały 
w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi.

Pan Adam Robert Prokop – Z-ca Przewodniczącego Komisji Finansów i Budżetu powiedział, 
że  na posiedzeniu  Komisji  dn.  19  grudnia  2012  roku  obecnych  było  6  członków  – 
w głosowaniu jawnym 6 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały w sprawie 
wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za 
przedstawienie  stanowisk,  a  następnie  odczytała  treść  projektu uchwały w sprawie wzoru 
deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi i poddała go pod 
głosowanie. W głosowaniu jawnym 13 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały.

Ad 17.  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że 
następnym punktem obrad  jest  oświadczenie  Rady Gminy Barciany w sprawie  likwidacji 
Rewiru  Dzielnicowych  w  Barcianach.  Wyjaśniła,  że  nad  treścią  oświadczenia  pracowała 
Komisja  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska.  Poprosiła 
Przewodniczącą Komisji – Panią Eugenię Gbur o zaprezentowanie stanowiska.

Pani Eugenia Gbur – Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony 
Środowiska  poinformowała,  że  na  dzień  3  grudnia  zwołała  komisję  specjalną.  Celem 
posiedzenia Komisji było opracowanie strategii obrony Rewiru Dzielnicowych w Barcianach. 
Na posiedzeniu obecni byli wszyscy członkowie  Komisji, udział brali również Pan Wójt oraz 
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Pani  Sekretarz.  Komisja  wypracowała  treść  oświadczenia.  Przewodnicząca  Komisji 
Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  odczytała  treść  oświadczenia 
(oświadczenie  stanowi  załącznik  do  protokołu).  Następnie  dodała,  iż  treść  oświadczenia 
otrzymali  członkowie  wszystkich  Komisji  z  prośbą  o  przedyskutowanie  i  głosowanie. 
Na posiedzeniu Komisji Samorządu, które odbyło się  dn. 18 grudnia 2012 roku obecnych 
było  5  członków  –  w głosowaniu  jawnym  5  głosami  za  pozytywnie  zaopiniowano  treść 
oświadczenia. Na koniec poprosiła, aby zamieścić treść oświadczenia na stronie internetowej, 
po to, by mieszkańcy mogli się z nim zapoznać.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała 
za wypowiedź i poprosiła o podanie stanowisk pozostałych Komisji.

Pani  Anna  Witkowska  –  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw 
Socjalnych powiedziała, że na posiedzeniu Komisji dn. 17 grudnia 2012 roku obecnych było 
6  członków  –  w głosowaniu  jawnym  6  głosami  za  pozytywnie  zaopiniowano  treść 
oświadczenia  Rady  Gminy  Barciany  w  sprawie  likwidacji  Rewiru  Dzielnicowych 
w Barcianach.

Pan Adam Robert Prokop – Z-ca Przewodniczącego Komisji Finansów i Budżetu powiedział, 
że  na posiedzeniu  Komisji  dn.  19  grudnia  2012  roku  obecnych  było  6  członków  – 
w głosowaniu  jawnym  6  głosami  za  pozytywnie  zaopiniowano  treść  oświadczenia  Rady 
Gminy Barciany w sprawie likwidacji Rewiru Dzielnicowych w Barcianach.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała 
za przedstawienie stanowisk, a następnie poddała treść oświadczenia Rady Gminy Barciany 
w sprawie likwidacji Rewiru Dzielnicowych w Barcianach pod głosowanie. W głosowaniu 
jawnym 13 głosami za pozytywnie zaopiniowano  treść oświadczenia.

Ad 18. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że 
kolejnym punktem obrad  jest  oświadczenie  Rady Gminy Barciany w sprawie  rzekomego 
zamiaru  likwidacji  Zespołu  Szkół  w  Windzie.  Wyjaśniła,  że  nad  treścią  oświadczenia 
pracowała Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych. Poprosiła Przewodniczącą 
Komisji – Panią Annę Witkowską o przeczytanie wypracowanego stanowiska.

Pani  Anna  Witkowska  –  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw 
Socjalnych powiedziała, że na ostatnim posiedzeniu Komisji, które odbyło się  dn. 17 grudnia 
2012 roku wypracowano treść  oświadczenia.  Następnie  odczytała  jego treść  (oświadczeni 
stanowi załącznik do protokołu). Poprosiła również, aby zamieścić oświadczenie na stronie 
internetowej.  Dodała,  iż  spotkała  się  z  sytuacją,  że  ludzie  czytając  porządek  obrad  sesji 
zadawali pytania czy Rada Gminy ma zamiar likwidować Rewir Dzielnicowych oraz Zespół 
Szkół  w  Windzie.  Dlatego  tak  ważne  jest,  aby  oświadczenie  zamieścić  na  stronie 
internetowej. Powiedziała, że na posiedzeniu Komisji dn. 17 grudnia 2012 roku obecnych 
było  6  członków  –  w głosowaniu  jawnym  6  głosami  za  pozytywnie  zaopiniowano 
oświadczenie Rady Gminy Barciany w sprawie rzekomego zamiaru likwidacji Zespołu Szkół 
w Windzie.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała 
za wypowiedź i poprosiła o podanie stanowisk pozostałych Komisji.

Pani Eugenia Gbur – Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony 
Środowiska powiedziała,  że na posiedzeniu Komisji  Samorządu,  które odbyło się  dn.  18 
grudnia  2012  roku  obecnych  było  5  członków  –  w głosowaniu  jawnym  5  głosami  za 
pozytywnie zaopiniowano treść oświadczenia  Rady Gminy Barciany w sprawie rzekomego 
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zamiaru likwidacji Zespołu Szkół w Windzie.

Pan Adam Robert Prokop – Z-ca Przewodniczącego Komisji Finansów i Budżetu powiedział, 
że  na posiedzeniu  Komisji  dn.  19  grudnia  2012  roku  obecnych  było  6  członków  – 
w głosowaniu  jawnym  6  głosami  za  pozytywnie  zaopiniowano  treść  oświadczenia  Rady 
Gminy Barciany w sprawie rzekomego zamiaru likwidacji Zespołu Szkół w Windzie.

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  Hansi  Jurgen  Malecki  powiedział,  że  to  on  był 
inicjatorem  powstania  dokumentu.  Niektórzy  w  gminie  rozpoczęli  negatywną  kampanię 
wyborczą i starają się przypiąć łatę Panu Wójtowi nie patrząc na fakt, jaką szkodę przynosi 
takie działanie dla lokalnej społeczności. Spotyka się z opiniami rodziców, że skoro szkoła ma 
być zlikwidowana za rok czy dwa to zapisują swoje dziecko do innej szkoły. Aby zakończyć 
to negatywne oddziaływanie zaproponował przyjęcie owego oświadczenia. Dodał, że Rada 
nie wyklucza jednak możliwości przekształcenia w inną formę zarządzania, o ile powstanie 
oddolna inicjatywa.

Wójt  Gminy  –  Ryszard  Kozyra  powiedział,  że  oświata  zawsze  wzbudza  emocje  i  jest 
elementem zbędnej polityki. Zaznaczył, że to dzieci tworzą szkołę. Dodał, iż nigdy nie było 
dyskusji  o  likwidacji  szkoły,  gdyż  w  szkole  jest  jeszcze  ponad  10  uczniów  w  każdym 
oddziale. Na koniec życzył szkołom, aby rodziło się jak najwięcej dzieci.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała 
za wypowiedź,  a  następnie  poddała  treść  oświadczenia  Rady  Gminy  Barciany  w sprawie 
rzekomego  zamiaru  likwidacji  Zespołu  Szkół  w  Windzie  pod  głosowanie.  W głosowaniu 
jawnym 13 głosami za pozytywnie zaopiniowano treść oświadczenia.

Ad 19.  W kolejnym punkcie obrad Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata 
Kłaczko-Dyjas  poprosiła  o  odczytanie  protokołu  Komisji  Rewizyjnej  Gminy  Barciany 
z kontroli  przeprowadzonej  w  Zakładzie  Gospodarki  Komunalnej  i  Mieszkaniowej 
w Barcianach w dniu 7 grudnia 2012 roku.

Pani  Marianna Stefańska – Przewodnicząca Komisji  Rewizyjnej  odczytała treść protokołu 
Komisji  Rewizyjnej  Gminy Barciany z kontroli  przeprowadzonej  w Zakładzie  Gospodarki 
Komunalnej i Mieszkaniowej w Barcianach w dniu 7 grudnia 2012 roku (protokół z kontroli 
stanowi załącznik do protokołu).

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała 
za rzetelne  przygotowanie  protokołu  i  pogratulowała  Kierownikowi  ZGKiM  –  Panu 
Mirosławowi Zinkiewiczowi wyniku kontroli.

Ad 20. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

W  związku  z  brakiem  interpelacji  i  zapytań  radnych  Przewodnicząca  Rady  Gminy  – 
Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas przeszła do kolejnego punktu.

Ad  21.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła 
o zgłaszanie wolnych wniosków i informacji.

Wolnych wniosków i informacji nie zgłoszono.

Ad 22.  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że 
kolejnym punktem obrad są wnioski mieszkańców.
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Sołtys  Sołectwa  Winda  –  Marta  Gembal  odniosła  się  do  tematu  gospodarki  odpadami 
komunalnymi.  Była  mowa  o  tym,  że  nasze  społeczeństwo  nie  należy  do  najbogatszych, 
a zakup pojemnika na śmieci jest dużym wydatkiem. Również kwestia wywozu nieczystości 
budzi pewne obawy. W chwili obecnej jest zadowolona, gdyż raz w tygodniu ma wywożone 
nieczystości.  Warunki  określone  w uchwale  nie  są  zbyt  korzystne,  zakładają  bowiem,  że 
nieczystości  będą  wywożone  raz  na  dwa  tygodnie.  Ponadto  odnosząc  się  do  kwestii 
rzekomego zamiaru likwidacji Zespołu Szkół w Windzie zapytała o możliwość otrzymania 
oświadczenia w celu zamieszczenia go na tablicy ogłoszeń.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra powiedział,  że bardzo potrzebna jest  informacja nie tylko 
o szkole,  ale  również  o  śmieciach.  Wyjaśnił,  że  to  w  ustawie  zawarto  zapis,  iż  należy 
zaopatrzyć się w pojemniki na odpady. Zwrócił uwagę na wyrażenie „co najmniej raz na dwa 
tygodnie”. Stwierdził, że w praktyce może oznaczać to raz na tydzień. Dodał, ze skoro już 
pojawiają się takie sygnały to uchwała będzie z trudem wchodziła w życie. Prawdopodobnie 
będzie dorabiane oblicze polityczne,  chociaż są to  postanowienia ustawy.  Część ludzi  nie 
wywoziła śmieci. To jednak, że ludzie nie płacą, nie oznacza, że dług znika. Dług nigdy nie 
znika. Może on zniknąć jedynie z chwilą śmierci, o ile spadek zostanie odrzucony w ciągu 
sześciu  miesięcy.  Podsumowując  poprosił  Panią  Sołtys  o  pozytywną  reklamę 
dla wprowadzanych zmian.

Więcej spraw nie zgłoszono.

Ad 23. Sprawy różne.

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  Zbigniew  Stankiewicz  powiedział,  że  jakiś  wandal 
wymalował  wulgaryzmami  przystanek  w  Windzie.  Poprosił  Kierownika  ZGKiM  –  Pana 
Mirosława Zinkiewicza o zamalowanie przystanku, zaznaczając,  iż w pobliżu znajduje się 
szkoła.

Kierownik ZGKiM – Mirosław Zinkiewicz powiedział, że Zakład przyjmie to do realizacji, 
jak tylko temperatura zwiększy się.

Radna Eugenia Gbur poinformowała, że Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Pan 
Andrzej  Szwajdych  za  jej  pośrednictwem  składa  wszystkim  najlepsze  życzenia  z  okazji 
zbliżających się Świąt Bożego Narodzenia.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła,  aby 
oświadczenie dotyczące Zespołu Szkół w Windzie przesłać sołtysom sołectw, które sprawa 
bezpośrednio dotyczy. Zadała również pytanie Kierownikowi ZGKiM – Panu Mirosławowi 
Zinkiewiczowi jak Zakład poradził sobie z odśnieżaniem.

Kierownik ZGKiM – Mirosław Zinkiewicz powiedział, że było ciężko. W pewnym momencie 
z  uwagi  na  duży  wiatr  nie  dawali  sobie  rady.  W dniu  wczorajszym  drogi  gminne  były 
odśnieżone  w  99,9  %.  Dziś  uzyskał  informację,  że  została  odśnieżona  ostatnia  droga 
na odcinku Dębiany – Winda. Od wczoraj pracuje równiarka. Drogi są już na tyle drożne i 
szerokie,  że  nie  ma  problemu,  aby  użytkownicy  korzystali  z  nich  w  miarę  dobrze. 
Ze śniegiem sobie radzą, problem pojawia się wówczas, gdy jest wiatr i zamiecie. W jego 
opinii okazali się skuteczniejsi niż powiat. Działania ocenia jednak na trzy z plusem.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas powiedziała,  że gdy 
słyszała opinie innych osób to generalnie narzekano na powiat.
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Kierownik  ZGKiM  –  Mirosław  Zinkiewicz  powiedział,  że  ludzie  mylą,  które  drogi  są 
drogami  gminnymi,  a  które  powiatowymi.  ZGKiM  odśnieża  również  drogi  powiatowe. 
Ludzie  chcieliby,  aby drogi  zostały  odśnieżone  od  razu,  jednak  w  rzeczywistości  jest  to 
nierealne i niezbędna jest chwila cierpliwości.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra powiedział,  że w układzie dróg, jaki mamy ważniejsze są 
drogi  powiatowe.  Drogi  gminne  są  drogami  dojazdowymi.  Z  odśnieżaniem  jest  tak,  że 
w pierwszej kolejności są to drogi, którymi porusza się autokar szkolny, w drugiej kolejności 
drogi, gdzie odbierane jest mleko,  a dopiero w trzeciej brany jest pod uwagę dojazd do pracy.  
Będzie  pracował  nad  kategoryzacją  dróg  gminnych.  Potencjał  wystarcza  do  odśnieżania, 
jednak należy się przyzwyczaić, że niektóre drogi nie będą odśnieżane nawet do 24 godzin 
po ustaniu zawieruchy, nie licząc sytuacji awaryjnych. Kolejną sprawa jest to, że gmina mimo 
wszystko odśnieża drogi powiatowe i to wprowadza w błąd mieszkańców, którzy uważają, że 
jest to obowiązkiem gminy.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poinformowała,  że 
w dniu  dzisiejszym  wpłynęły  pisma  do  Urzędu  Gminy  w  sprawie  zimowisk  dla  dzieci 
rolników.  Informacje  te  zostaną  zamieszczone  na  stronie  internetowej.  Poprosiła 
o rozpropagowanie ich wśród sołtysów. Ponadto poprosiła Przewodniczących Komisji,  aby 
do styczniowej sesji przygotowali sprawozdania z pracy poszczególnych Komisji oraz plany 
pracy na 2013 rok. Zaproponowała również,  aby w miesiącu styczniu wrócić do uchwały 
dotyczącej  diet  radnych  zwłaszcza  w  zakresie  zapisów  dot.  nieobecności  na  sesjach  i 
komisjach. Na koniec  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława  Małgorzata Kłaczko-Dyjas 
złożyła życzenia spokojnych i radosnych Świat.

Ad 24. Przewodnicząca Rady Gminy, w związku z wyczerpaniem porządku obrad XXIV sesji 
Rady Gminy, zamknęła jej posiedzenie o godz. 16.30, dziękując wszystkim za udział.

Przewodnicząca Rady Gminy

     Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas

Protokolant:
Anna Niska
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